
PROTOKÓŁ Nr 28/14

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 4 listopada 2014r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pani Alicja Sawczuk - Dyrektor Zespołu Szkół
5. Pan Marian Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK

Obradom  Komisji  przewodniczyła  Pani  Alina  Hackiewicz-Stępień  –
Przewodnicząca Rady Gminy Mielnik.

Porządek posiedzenia:

1. Rozpatrzenie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XXXIII  sesji  Rady
Gminy Mielnik:
1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
2) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2015,
3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.,
4) w sprawie  utraty  mocy uchwały  nr  XII/50/07 Rady Gminy Mielnik  z  dnia  19

grudnia  2007  r.  w  sprawie  zwolnień  w  podatku  od  nieruchomości  w  ramach
pomocy de minimis,

5) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014,
6) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata

2014-2025,
7) w  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości

gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3
lata lub na czas nieoznaczony,

8) w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok.

9) w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej dla zbiorowego odprowadzania ścieków
na terenie Gminy Mielnik.

2. Rozpatrzenie wniosków inwestycyjnych i remontowych zgłoszonych do realizacji na
2015 rok.

3. Informacja o stanie i ochronie środowiska na terenie Gminy Mielnik.
4. Sprawy różne.
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Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek
podatku od nieruchomości. Wyjaśniła, że proponowane stawki podatku na 2015r. pozostają
takie same jak w 2014r. z wyjątkiem gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne,
retencyjne  lub  elektrowni  wodnych,  od  1  ha  powierzchni  (z  4,00  zł/m2  wzrasta  do  4,51
zł/m2).

W trakcie dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali następujący radni:

Pani Maria Boguszewska zapytała o sprawę zmniejszenia się dochodów gminy w podatku
od osób prawnych.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o zwiększenie stawki podatku od jezior.

Pan Stefan Troc poprosił o wyjaśnienia w sprawie możliwości obniżenia podatku dla małych
i średnich przedsiębiorstw. Poinformował, że taki zapis w swoim programie wyborczym ma
jeden z kandydatów na Wójta.

Odpowiedzi na zapytania radnych udzieliła Pani Skarbnik i Pan Wójt Gminy.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  11  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(2).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny
skupu żyta  za okres 11 kwartałów będącej  podstawą do ustalenia  podatku rolnego na rok
podatkowy 2015. Stawka proponowana przez Pana Wójta wynosi 20 zł/q.

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali:

Pani Maria Boguszewska zgłosiła wniosek w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do kwoty
15 zł/q.

Za wnioskiem Pani Boguszewskiej opowiedziało się 11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od
głosu.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów  będącej
podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2015 do kwoty 15 zł/q.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(3).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia
wysokości stawek podatku od środków transportowych.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(4).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  i  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  utraty  mocy
uchwały nr XII/50/07 Rady Gminy Mielnik z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie zwolnień w
podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie utraty mocy uchwały nr XII/50/07 Rady Gminy Mielnik z dnia 19
grudnia  2007 r.  w sprawie  zwolnień  w podatku od nieruchomości  w ramach  pomocy  de
minimis.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(5).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na rok 2014.

Pani Maria Boguszewska zapytała  dlaczego zmniejszone są wydatki  na budowę nowego
przedszkola  i  jakie  są  zamiary Pana Wójta  w tej  sprawie.  Przypomniała,  że Rada Gminy
zdecydował  o  budowie  przedszkola.  Zadanie  to  należy  umieścić  w  załączniku  zadań
inwestycyjnych.

Pan Wójt i Pani Skarbnik udzielili wyjaśnień w tej sprawie.

Pan Stefan Troc zapytał, dlaczego zdjęto z dróg środki w kwocie 28 tys.zł.

Pan  Kazimierz  Tobota  i  Pani  Maria  Boguszewska skrytykowali  zdjęcie  środków  na
przebudowę ulicy Górnej.

Pan  Stefan  Troc stwierdził,  że  odnosi  wrażenie,  że  robi  się  czyszczenie  budżetu  aby
wyglądało to lepiej. Zapytał o wysokość poniesionych wydatków na kładkę i czy my są to
nasze wydatki.

Pani Maria Boguszewska zapytała czy został zaciągnięty nowy kredyt oraz ile kosztował
park w Mielniku.

Pan Skarbnik poinformowała  o  wysokości  zaciągniętego  kredytu  –  kredyt  wzięto  w BS
Mielnik, środki potrzebne są, między innymi, na opłacenie kanalizacji w Osłowie.



4

Pan Wójt poinformował, że wydaliśmy 400 tys. zł na projekt kładki, będziemy dochodzić
zwrotu tych pieniędzy z Urzędu Marszałkowskiego. Na park w Mielniku wydaliśmy 30 tys.zł.
(ławki  ,  stojaki,  stoły  i  kosze  opłacone  zostały  z  projektu).  Łącznie  z  Radziwiłłówką
kosztowało to nas 170 tys.zł.

Pan  Sławomir  Pytel zapytał  o  środki  na  Chatę  Edukacji  Przyrodniczej  a  Pani  Maria
Boguszewska o budowę Nadbużańskiej Szerokopasmowej Sieci Dystrybucyjnej.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał o Słoneczne Dachy Mielnika.

Pan  Wójt poinformował,  że  będą  środki  na  Chatę  Edukacji  Przyrodniczej,  projekt
Nadbużańskiej  Szerokopasmowej  Sieci  Dystrybucyjnej  ma  zostać  zrealizowany  do  końca
przyszłego roku (projekt jest zagrożony), zaś w listopadzie będzie przetarg na wykonawstwo
Słonecznych Dachów Mielnika. Projekt ten ma zostać zrealizowany do końca maja 2015r.

Komisje  Rady  7  głosami  za,  przy  5  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(6).

Pani Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Mielnik na lata 2014-2025.

Pan Stefan Troc zapytał, kto jest właścicielem projektu na kładkę.

Pan Wójt odpowiedział, że Gmina Mielnik jest właścicielem tego projekt.

Pan Sekretarz Gminy udzielił szerszych wyjaśnień w tej sprawie.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na
lata 2014-2025.

(w zał. na str............prot.)

/po przerwie/

Do punktu 1(7).

Pani Marta Koroluk –  pracownik UG przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia
zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania
lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości
gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na
czas nieoznaczony.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(7).

Pani  Alicja  Sawczuk –  Przewodnicząca  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na
2015 rok.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(9).

Pan Tadeusz Szeweluk przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej
dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Mielnik.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  dla  zbiorowego  odprowadzania
ścieków na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 2.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację na temat wniosków inwestycyjnych
i remontowych zgłoszonych do realizacji na 2015 rok.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o stanie i ochronie środowiska na
terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

Pani  Maria  Boguszewska  zapytała,  jak  długo  jeszcze  będzie  ograniczone  oświetlenie  w
Mielniku i dlaczego została podjęta taka decyzja.

Pan  Wójt  odpowiedział,  że  chcieliśmy  sprawdzić  jakie  będą  oszczędności  z  racji
ograniczenia oświetlenia. W każdej chwili można podjąć inną decyzję w tej sprawie.

Pani radna Boguszewska poprosiła o podjęcie takiej decyzji.

Pan Kazimierz Tobota zgłosił braki w oświetleniu ulicznym na ul. Polnej i poprosił o jego
uzupełnienie.
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Pan Zbigniew Jonio zapytał, czy nastąpi odsłonięcie pomnika w Niemirowie. Mówiono, że
pomnik ten może zostać zdemontowany.

Pan Wójt odpowiedział, że pomnik zostanie odsłonięty w ustalonym terminie – 11 listopada
2014r. Wyjazd autokarem na tę uroczystość nastąpi spod ODZM o godz.11oo..
Poinformował  również,  że  po  ostatniej  w  tej  kadencji  sesji  RG  nastąpi  wspólny  wyjazd
radnych na teren gminy.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska 

Przewodnicząca Rady Gminy

                                                                                                 Alina Hackiewicz-Stępień
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